
 

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE LA JUNTA PERMANENT DE FACULTAT 

CELEBRADA EL 12  DE JULIOL DE 2012. 

 

 

 

A Bellaterra, a les 11:00 hores del dia 12 de juliol de 2012, es reuneix la Junta Permanent de la 

Facultat en sessió ordinària sota la presidència del Sr. Degà actuant de secretari la secretària de la 

Facultat i amb l’assistència dels següents membres de la Junta: Jordi Bartroli (degà), Laia Saumell 

(secretària), Marià Baig (vicedegà) Àngels González (vicedegana), Francesc Pi (vicedegà), Josep M. 

Alcañiz, Verònica Ahufinger, Anna Barragán, Jordina Belmonte, Josep M. Burgués , Daniel 

Campos, Esteve Cardellach, Rafael Contreras , Mercè Corbella, Joan del Castillo, Manel del Valle, 

Jordi García, David Gómez, Albert Griera, Josep M. LLuch, Montse Mallorquí, Joan Mateu, Antoni 

Mèndez, Isabel Mercader, Josep M. Mondelo,  Jordi Mompart, Agustí Nieto, Eloi Pareja, Carmen 

Pechoabierto, Pere Puig, Montserrat Sarra, Gil Solanes, Joan Suades, Santiago Suriñach,  

 

S’excusen: Maria Luisa Arboleya, Ona Illa, Anna Pérez, Joaquim Portet, Joan Rieradevall, Josep 

Ros, Rosa Maria Sebastián, Antoni Teixell i Adelina Vallribera.  

 

 

Amb l’ordre del dia: 

 

1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió ordinària de data 21.12.11. 

2. Informe del degà. 

3. Informe i ratificació, si s’escau, dels acords presos a la Comissió d’Afers Acadèmics i 

d’Avaluació de la Facultat de Ciències del 9 de maig de 2012. 

4. Informació i ratificació, si s’escau, dels acords presos a la sessió de la Comissió de Postgrau de 

la Facultat de Ciències del 10 de maig de 2012. 

5. Informació de la reunió de la Comissió d’Obres de l’Edifici C de data 08.02.12. 

6. Informació sobre el pressupost de Funcionament de la Facultat de l’any 2012. 

7. Aprovació, si s’escau, del calendari acadèmic per al curs 2012-13. 

8. Informació sobre el procés de matrícula del curs 2012-13. 

9. Informacions sobre Ciències Ambientals. 

10. Planificació de les assignatures optatives dels nous graus. 

11. Aprovació, si s’escau, de les places d’accés per canvis d’estudis i convalidacions parcials 

d’altres sistemes educatius als estudis de grau de la Facultat de Ciències i estrangers. 

12. Afers de tràmit. 

13. Torn obert de paraules. 

 

 

1.- Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió ordinària de data 21.12.11  

 

S’aprova, per assentiment, l’Acta de la sessió ordinària de la Junta Permanent de Facultat de 

data 21.12.11. 

 

 

2.- Informe del degà 

 

-- El degà informa de les dades del procés d’assignació de places dels alumnes de nou ingrés als 

graus, i fa èmfasi en que totes són iguals o millors que les de l’any anterior. També informa de les 

dades dels màsters que, en general, ja no són tan bones. 

 

-- El degà informa de l’aclariment sobre el Real Decret del règim de dedicació docent que ha enviat 

el Vicerector de Personal Acadèmic i que també ha estat tramés als departaments. 

 

-- El degà fa un resum de la reunió que va tenir lloc entre el vicerector de Política Acadèmica i 

l’equip de Deganat, així com del que el vicerector va informar a la Comissió de Grau del dia 



anterior. El degà comenta que per aquest proper curs es dificulta l’accés dels estudiants a les beques, 

tant econòmicament com en el rendiment acadèmic que es demana. També explica que finalment la 

matrícula a la UAB es podrà pagar en tres terminis, i dóna la paraula al gestor acadèmic  R. 

Contreras que informa dels preus dels crèdits i dóna més aclariments sobre les novetats en el procés 

de matriculació. 

 

Davant d’aquests fets, el degà recorda que el  vicerector de Política Acadèmica creu que hi ha una 

sèrie de raons morals, ètiques i econòmiques que ens haurien de fer pensar en mesures pal·liatives 

per als nostres estudiants i ens demana que tinguem cura de les Gestions Acadèmiques, doncs seran 

les primers en rebre els impactes de totes aquestes mesures. També comenta que ha demanat al 

vicerector que dotin a les Gestions Acadèmiques d’una persona més, atès que ara també gestionen 

tots els màsters de la Facultat. 

 

El degà també explica que el vicerector demana a les Facultats que, en la mesura que sigui possible, 

promoguin que els alumnes tinguin reavaluacions (és a dir, que els alumnes tinguin dues oportunitats 

d’aprovar les assignatures) donat que es mantindrà una única convocatòria per matrícula i que el 

vicerector es va comprometre a revisar la normativa d’avaluació de manera que hi quedi reflectit. 

 

Respecte a temes més vinculats a la nostra Facultat, el degà comenta que el vicerector es va 

comprometre a mantenir el còmput de dos professors per laboratori en les pràctiques de química i a 

que aquest fet quedi ja reflectit en el model de dedicació del professorat. També recorda que el 

vicerector es va comprometre a mantenir el reconeixement de la docència en anglès en els graus, a 

l’igual que en les llicenciatures, i que estudiaria si en els màsters es podia fer inicialment. 

 

El degà comenta que el vicerector creu que hauríem d’internacionalitzar els màsters de la Facultat, i 

impartir-los conjuntament amb universitats estrangeres. Per a poder-ho dur a terme, el degà va 

demanar al vicerector que cada Facultat pugui disposar d’uns quants crèdits ECTS que pugi assignar 

lliurement, amb el fi de poder alliberar professors de docència per a que es puguin dedicar a 

processos estratègics, com pot ser promoure aquestes internacionalitzacions. El vicerector es va 

comprometre a estudiar-ho. 

 

Seguint amb la temàtica dels màsters, el degà exposa que el vicerector va encoratjar la Facultat a que 

impartim més màsters propis, però que no sorgeixin d’iniciatives individuals, si no d’iniciatives de  

la Facultat o de departament. El degà explica que, atès que la Junta Permanent ja havia aprovat una 

comissió encarregada d’estudiar la possibilitat d’impartir un minor/màster en sostenibilitat,  molt 

possiblement al setembre aquesta comissió començarà a treballar amb la possibilitat d’impartir un 

màster propi en sostenibilitat. 

 

 

S’obre un torn d’intervencions. 

 

-- J. M. Lluch opina que davant les pressions que pugem tenir dels estudiants per a aprovar atès a 

l’augment de taxes i  a la situació econòmica actual, no hem de baixar el nivell dels graus sinó 

facilitar que l’estudiant aprengui. També creu que hem d’intentar que els estudiants es matriculin 

només dels crèdits que realment puguin aprovar, i no del màxim de crèdits que tenen permesos. 

Respecte als màsters, alerta de la possibilitat de que els màsters propis pugin acabar enfonsant els 

màsters oficials. 

 

-- P. Puig puntualitza que, amb el nou decret de taxes, el preu dels màsters oficials són de 45 

euros/crèdit, i de113 euros/crèdit per als estudiants no comunitaris, i opina que aquests preus no són 

competitius per a la possible internacionalització dels nostres màsters. 

Respecte a la possibilitat d’impartir màsters propis, considera que hauríem de poder oferir màsters 

propis en recerca però que, ara per ara, aquests crèdits no compten per a poder fer el doctorat. 

 

-- D. Gómez, com a representant a la Comissió de Personal Acadèmic, informa que s’ha aprovat una 

convocatòria per a Personal Investigador en Formació i seguir amb el pla d’emeritatge. 



Respecte als màsters propis, se sorprèn de que fins ara semblava que es volien controlar i en canvi 

ara sembla que es volen vitalitzar. 

-- A. Méndez puntualitza que s’ha de diferenciar si un màster propi té demanda del fet de que hi hagi 

gent que hi faci negoci que en tot cas, això darrer és el que s’ha de controlar. 

 

-- El degà respon que el vicerector va insistir molt en què els màster propis fossin impulsats per les 

facultats i departaments i que fossin “institucionals”. 

Està d’acord amb J. M. LLuch d’informar molt més als estudiants de temes com la normativa 

d’avaluació, el règim de permanència, la possibilitat de cursar la via lenta, etc. 

Finalment agraeix la informació donada per D. Gómez sobre els acords presos per la Comissió de 

Personal Acadèmic. 

 

 

3.-  Informe i ratificació,  si s’escau, dels acords presos a la Comissió d’Afers Acadèmics i 

d’Avaluació de la Facultat de Ciències del 9 de maig de 2012. 

 

El vicedegà  d’Ordenació Acadèmica F. Pi informa de: 

 

- L’aprovació de la composició del tribunal de revisió extraordinària d’exàmens de l’assignatura 

“La vida a la Terra” del Grau en Geologia, i que el tribunal aprovat ja ha realitzat un nou 

examen als estudiants que havien obtingut anteriorment un mínim de qualificació. 

 

- L’aprovació d’activitats que donen dret a reconeixement de crèdits de lliure elecció el curs 2012-

2013 per a les llicenciatures.  

 

 

4.-  Informació i ratificació, si s’escau, dels acords presos per la Comissió de Postgrau de la 

Facultat de Ciències del 10 de maig de 2012. 

 

El vicedegà d’Ordenació Acadèmica F. Pi informa de l’aprovació de la proposta de modificació del 

màster universitari Física d’Altes Energies, Astrofísica i Cosmologia. Comenta que properament es 

convocarà un altra reunió d’aquesta comissió per a aprovar altres modificacions d’altres estudis de 

màster. 

 

 

S’obre un torn d’intervencions per als punts 3 i 4 de l’ordre del dia. 

 

-- S. Suriñach demana, respecte als màsters oficials que no són dels departaments, que no torni a 

succeir el que va passar fa temps de que els departaments s’assabentin d’un d’aquests màsters quan 

ja està aprovat . 

-- El vicedegà F. Pi afegeix que la Facultat també es va assabentar quan ja estava aprovat. 

 

-- E. Pareja pregunta si el màster Física d’altes Energies, Astrofísica i Cosmologia ha desaparegut 

aquest curs. 

-- El vicedegà F. Pi contesta que no ha desaparegut, que s’ha remodelat, però que aquest proper curs 

no s’imparteix. 

 

-- El degà aprofita per comentar que molts dels estudiants membres de la Junta Permanent s’han 

queixat de la data d’aquesta reunió  i que s’ha compromès amb els representants dels estudiants de 

fer una reunió així que comenci el proper curs. 

 

 

 

 

 

5.-  Informe de la reunió de la Comissió d’Obres de l’Edifici C de data 08.02.12. 

 



El degà informa de que quan es puguin tornar a fer intervencions serà el torn de remodelar la torre 

C7 parell. 

 

El degà també informa dels canvis importants en els espais: 

- El proper semestre el IEEC es traslladarà al nou edifici. 

- El departament de Matemàtiques ha deixat els espais que tenia a la torre C5 parell 

- El CEHIC es traslladarà en un futur al mòdul del sincrotró alliberant espais que passarà a ocupar 

el departament de Matemàtiques 

- El departament de Física recupera espais a la torre C5 parell 

- Hi ha hagut acords entre el Departament de Física i el IFAE de canvis en la distribució dels 

espais que ocupen. 

- El ICN properament es traslladarà al nou edifici i s’haurà d’estudiar que es fa amb els espais que 

alliberarà. 

 

El degà també informa de dues accions més que es realitzaran degut al CEI: 

- A la planta C5 Parell es construirà un laboratori gens convencional pensat per als estudis en 

Nanotecnologia. 

- Ja s’està construint una nova aula d’informàtica. 

 

S’obre un torn d’intervencions en què cap membre de la Junta demana la paraula. 

 

 

6.- Informe sobre el pressupost de Funcionament de la Facultat de l’any 2012. 

 

El vicedegà d’Economia i Activitats Transversals M. Baig informa que ja s’ha distribuït la totalitat 

de pressupost de l’any 2012, que la Facultat de Ciències ha rebut un 12% menys que el darrer any i 

que es distribuirà amb els mateixos criteris que l’any anterior. 

 

El vicedegà recorda que a finals del 2011 ens van retirar tots els romanents que teníem, molts es va 

aconseguir que ens fossin retornats, però que per a que no torni a passar el mateix s’haurien de 

gastar. En conseqüència, insta als coordinadors a que presentin projectes per a gastar els fons que 

tenim per a les titulacions, doncs no es subdividiran, però es destinaran a projectes docents. 

 

 

S’obre un torn d’intervencions 

 

--  S. Suriñach recorda que el Grau en Nanociència i Nanotecnologia s’ha posat en marxa sense 

recursos i demana de quines quantitats es disposa. 

-- El vicedegà M. Baig informa de les quantitats i insta a que el Grau en Nanociència i 

Nanotecnologia presenti propostes. 

 

 

7.- Aprovació si s’escau, del calendari acadèmic per al curs 2012-13. 

 

El vicedegà d’Afers Acadèmics explica els trets principals del calendari que es presenta a aprovació. 

 

 

S’obre un torn d’intervencions 

 

-- E. Pareja demana si hi consten els períodes d’exàmens. 

-- El vicedegà F. Pi aclareix que sols hi consten en color lila els períodes dels exàmens de 

reevaluació, doncs tot el marcat en color blau inclou activitats acadèmiques i avaluacions. 

 

 

 

S’aprova, per assentiment, el calendari acadèmic per al curs 2012-13 (doc 1). 

 



 

8.- Informació sobre el procés de matrícula del curs 2012-13. 

 

El gestor acadèmic R. Contreras informa dels canvis més rellevants en el procés de matrícula del 

curs 2012-13 que s’han plasmat en un document que es reparteix a la Junta (doc 2 ), i recorda que a 

la Facultat ja es fa molt d’èmfasi en la informació, principalment en la seva pàgina web. Finalment, 

preveient tota la problemàtica derivada del procés de matriculació i de les noves taxes, demana al 

professorat comprensió amb la Gestió Acadèmica. 

 

 

S’obre un torn d’intervencions 

 

-- A. Nieto demana si els mateixos canvis del procés de matriculació s’apliquen als màsters. 

-- R. Contreras respon que sí, però que les taxes són superiors i, per tant també  les penalitzacions 

per a segones matrícules. 

 

-- S. Suriñach considera que seria convenient que el degà fes un escrit a tot el professorat explicant 

tota aquesta problemàtica amb la que possiblement ens trobarem. 

-- El degà recull la idea. 

 

-- D. Gómez explica que la titulació de Geologia conjuntament amb la Gestió Acadèmica va 

sol·licitar que es modifiqués el procés de matriculació per algunes assignatures concretes com són 

Pràcticum i Pràctiques en Empresa atès que ara els estudiants les cursen a l’estiu, però, a la vegada, 

es demana que ja estiguin matriculats de l’assignatura per a poder fer-les, i això resulta un 

impediment. 

-- R. Contreras dóna més detalls de tota la problemàtica que hi ha amb aquest tipus d’assignatura, 

que es va dir que s’estudiaria aquests casos, però que encara no s’ha rebut cap resposta. Reitera que 

es necessita que es faci un tracte diferenciat a nivell de matrícula d’aquestes assignatures 

-- D. Gómez demana que el degà insisteixi en la demanda de que aquestes assignatures tinguin un 

tracte diferenciat. 

--El degà hi està d’acord. 

 

 

9.- Informacions sobre Ciències Ambientals. 

 

El degà informa que aquest proper curs farà 20 anys de la titulació en Ciències Ambientals a la 

UAB,  que s’està preparant un acte commemoratiu a la Facultat de Ciències el dia 18 d’octubre del 

qual en dona detalls. 

 

El degà considera que ara cal que ens repensem la titulació en Ciències Ambientals, que cal fer-ne 

més difusió i que cal que es visualitzi com una titulació diferenciada del Grau en Biologia 

Ambiental. Anuncia que properament nomenarà una comissió per a que hi treballi i que estarà 

formada per: 

 

  Dr Xavier Domènech (presidirà la comissió) 

  Dr. Pere Masqué 

  Dr. Louis Lemkov 

  Dr. Giuseppe Munda 

  Dra. Carme Miralles 

  Dra. Jordina Belmonte 

  Dr. Joan Rieradevall 

  Dr. Jordi García Orellana 

  Sr. Arnau Queralt 

  Dr. Antoni Teixell (per confirmar) 

 

El degà també informa que el conferenciant del proper acte de Sant Albert serà el Dr. Martí Boada 

que imparteix docència des de fa molts anys a la titulació en Ciències Ambientals 



 

S’obre un torn d’intervencions. 

 

-David Gómez manifesta que hi troba a faltar un representant del Departament de Geologia 

(probablement la coordinadora o coordinadora adjunta de titulació), ja que el Dr. Teixell està com a 

representant de l’equip deganal. 

-El degà hi està d’acord. 

 

10.- Planificació de les assignatures optatives dels nous graus. 

 

El degà informa que aquest curs algunes titulacions ja han realitzat enquestes als estudiants sobre la 

seva preferència d’assignatures optatives, i considera que aquesta acció facilitarà als coordinadors el 

replantejament de l’oferta d’assignatures optatives, doncs cal tenir en compte que les assignatures 

optatives amb menys de 10 estudiants no es poden impartir. Encoratja doncs a les altres titulacions a 

que ho facin també el proper curs, i insisteix en que ens hem de replantejar i revisar, durant el proper 

curs, tota la oferta d’assignatures optatives. 

 

 

S’obre un torn d’intervencions. 

 

-- D. Gómez demana fins a quina data pot ser que es tanqui una assignatura. 

-- R. Contreras respon que es pot donar el cas que es tanqui una assignatura fins i tot havent 

començat les classes. 

 

-- M. del Valle aclareix que als graus que estan començant s’ha de tenir en compte que aquesta 

enquesta es realitzarà pràcticament amb l’única informació el títol de l’assignatura, doncs les guies 

docents encara no estaran elaborades. 

 

 

11.- Aprovació, si s’escau, de les places d’accés per canvis d’estudis i convalidacions parcials 

d’altres sistemes educatius als estudis de grau de la Facultat de Ciències. 

 

El gestor acadèmic R. Contreras explica que aquestes places corresponen al que abans eren les 

places de trasllat d’expedient per a  les llicenciatures, que la Facultat està obligada a oferir entre el 1 

i el 10 per cent del número d’alumnes de nou accés i, que com en cursos anteriors, es proposa el 

mínim per a titulacions que omplen totes les seves places i el màxim per a les que no ho fan. 

Puntualitza que els coordinadors han estat consultats i estan d’acord amb la proposta que es presenta. 

 

El vicedegà F. Pi puntualitza que, malgrat en alguns casos,  s’ofereixi sols un u per cent que si convé 

es pot ampliar, sempre respectant el marge màxim. 

 

S’aproven, per assentiment, les places d’accés per canvis d’estudi i convalidacions parcials 

d’altres sistemes educatius als estudis de grau de la Facultat de Ciències (doc ?). 

 

 

12.- Afers de tràmit. 

 

El degà informa de la signatura de diversos convenis de pràctiques en empresa.  

 

El gestor acadèmic R. Contreras puntualitza que ara ha canviat la normativa i que cal fer un conveni 

marc i un conveni per estudiant. 

 

El degà també informa del nomenament de tribunals per a la realització de proves de reavaluació de 

diferents titulacions, d’un tribunal per a la realització d’una prova de conjunt, d’un tribunal per a 

l’avaluació curricular per compensació, de tribunals per a la realització de l’examen de la sisena 

convocatòria i d’un tribunal de revisió d’exàmens. 

 



 

 

13.- Torn obert de paraules. 

 

-- A. Méndez comenta que, amb l’avaluació continuada, és complex distingir entre la qualificació de 

“no presentat” i la de “suspès” entre els alumnes que s’han presentat a alguna de les activitats 

d’avaluació. Considera que el que seria convenient seria la qualificació de “no superat” i que 

s’hauria de començar a insistir per a que pogués posar-se. 

-- El vicedegà F. Pi explica que la Comissió d’Afers Acadèmics de la Facultat ja va establir quan la 

qualificació era un “no presentat”. 

-- A. Méndez respon que ja coneix aquesta normativa, però que algun cop resulta ambigua, i d’altres 

injusta. 

 

-- E. Pareja demana que la Junta faci una crítica al nou Equip de Govern de la Universitat que ha 

acceptat el càrrec amb sols el vot favorable del trenta per cent de la comunitat universitària, i fa una 

crítica al model d’eleccions i les seves ponderacions. 

-- El degà considera que tothom té dret als “cent dies de gràcia”, és conscient que la intervenció 

realitzada per E. Pareja és el sentiment d’una bona part dels estudiants, però creu que hi ha un debat 

que sobrepassa els límits de la Facultat. En tot cas, demana que hem d’intentar que tots aquests 

debats es realitzin garantint que el normal desenvolupament acadèmic de la Facultat es vegi afectat 

el mínim possible. 

-- E. Pareja creu que no cal esperar cent dies i que hem de tenir una actitud més crítica. 

 

-- J. M. Lluch subscriu la darrera intervenció del degà i afegeix que s’ha de tenir en compte la difícil 

situació en que es troba l’Equip de Govern. 

Reflexiona que les vies de financiació de la Universitat són la Generalitat (que en aquest moments 

no té diners), les taxes de les matrícules (amb el que això pressuposa quan augmenten), i que 

finalment sols resta la via de col·laboració amb l’empresa privada, però que amb aquesta darrera es 

rep la crítica de que s’està privatitzant la universitat. 

Finalment, considera que s’ha de tirar endavant, malgrat que creu que les retallades no haurien de ser 

generals, sinó amb qui no compleix. 

 

-- El vicedegà M. Baig reflexiona que cada vegada més ens apropem a la manera de fer de la 

secundària, que a la secundària han acabat posant la convocatòria de setembre, i que potser a la 

universitat haurem d’acabar tornant a posar l’examen de setembre. 

 

 

 

S’aixeca la sessió a les 14:20 hores del migdia. 

 

 

 

Bellaterra (Cerdanyola del Vallès), a dotze de juliol de 2012. 

 

 

 

 

 

Vist i plau:     Secretària: 

Degà 

 


